
 

 

 

 
 
ACTA DE SESSIÓ DE 
Ple 
 
Data i Hora  25 de juny de 2013 21:00 
Lloc  Sala Ple 
Caràcter Ordinària 
Núm.  PLE2013/5 
 

PRESIDENT    l·lm.              IGNASI GIMÉNEZ RENOM 

 ASSISTENTS                

                                      LOMAS CORTES OSCAR 
                                      CANALIS ALSINA ALEIX 
                                      MASSAGUÉ CASALS GLÒRIA 
                                      GONZÁLEZ NAVAS PEPE 
                                      CREUS OLIVERAS JOAN 
                                      MARTÍNEZ ROMERO PEPA 
                                      LEIVA REYES JOSE 
                                      MARMOL MARTINEZ ANA MARIA 
                                      PUIG MAYOR M. ANTONIA 
                                      RODRIGUEZ CASTILLO SORAYA 
                                      PEREZ MOREJON DANIEL 
                                      FERNANDEZ BARRAGAN RAMON 
                                      CARRERAS PECANINS JOSEP 
                                      SAMPERE VALERO AGUSTI 
                                      BACARDIT BOTIFOLL LLUIS 
                                      GARCIA FANDINO BEATRIU 
                                      SERRÀ ARDERIUS MARC 
                                      SAGRERA RIUS DANI 
                                      CARPIO LOPEZ ANTONIO MANUEL 
                                      MARTOS MARTINEZ VICTOR   

                      
     SECRETARI                      BOADELLA VERGES JULI 
     INTERVENTORA acctal      CUSTODIO MURILLO MERCE 
 
 
Vist que els reunits són el total de membres que legalment constitueixen l’Ajuntament Ple, el 
Sr. President declara obert l'acte i s'entra a l'examen dels assumptes inclosos en l'ordre del 
dia. 
 
ORDRE DEL DIA 
1.- Pressa possessió nous regidors 
2.- Actes pendents d'aprovar 
PLE2013/4 Ordinària 28/05/2013 
3.- Donar compte dels  Decrets de l’Alcaldia i dels acords de la Junta de Govern Local 
4.- Aprovació del Compte General de l’exercici 2012. 
  
5.- Aprovació de l’ordenança reguladora de les bases de concessió d’ajuts per l’import  
      sobre l’increment del valor del terreny de naturalesa urbana 



 

 

6.- Conveni de Cooperació amb els Ajuntaments de Sentmenat i Sant Llorenç per  
     l’Oficina d’Habitatge 
7.- Moció de l’Altraveu per a la modificació del reglament del servei d’abastament  
     d’aigua 
8.- Moció del grup socialista sobre la situació actuals dels joves a Catalunya 
9.- Moció de CiU sobre l’exercici de la sobirania fiscal 
10.- Assumptes sobrevinguts 
11.- Precs i preguntes 

 
1.- PRESSA POSSESSIÓ NOUS REGIDORS. 
El Sr. Secretari,  diu que el primer punt és la presa de possessió dels nous regidors, tenim 
les credencials dels regidors expedides per la Junta Electoral Central que ens diu que han 
designat regidor de l’Ajuntament de Castellar del Vallès al senyor Marc Serrà Arderius  i al 
senyor Dani Sagrera Rius, per estas inclòs dins de la candidatura de l’Altraveu a les 
passades eleccions del dia 22 de maig de 2011, tot això motivat per la substitució de la 
senyora Elisenda Alamay Gutierrez i el senyor Xavier Bella Redondo. 
Tot seguit el Sr. Alcalde crida als interessats per tal d’efectuar aquesta declaració legal. 
Els designats han presentat les seves declaracions d’interessos, per tant poden prendre 
possessió dels càrrecs, només els hi resta la promesa o jurament de les seves obligacions 
dels càrrecs de regidors, prometen el càrrec segons  el text següent: 
“Prometo complir només aquelles obligacions del càrrec de regidor que em permetin 
treballar per al benestar de les persones respectant la voluntat democràtica del poble de 
Castellar, complint i respectant aquelles lleis que defensin el bé comú, la justícia social i la 
llibertat, i em comprometo a desobeïr i lluitar contra totes aquelles lleis o mandats que 
vagin en contra d'aquests valors i principis, estiguin al servei del capital o d'interessos 
partidistes.” . El Sr. Mar Serrà i Dani Sagrera prenen possessió del seu càrrec. 
Acaba el Sr. Alcalde,  tot donant-los hi la benvinguda al Ple i desitjant-los hi bona feina.  
 
2.- Actes pendents d'aprovar 
1.-  Els regidors es donen per assabentats dels continguts de l’acta de la sessió ordinària de 
28 de maig de 2013. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 

 Vots a favor:      DINOU       (19) dels regidors del PSC, CiU i PP 
 Vots en contra:   DOS          ( 2)  dels regidors de l’Altraveu         
 Abstencions:      CAP 

 
3.- RESOLUCIONS A DONAR COMPTE 
Es dona compte al Ple dels Decrets núm. 578 del dia 24 de maig de 2013 al 653 del dia 20 
de juny de 2013.  Es dona compta també dels acords de la Junta de Govern Local adoptats 
en sessions dels 28 de maig, 4, 11 i 18 de juny de 2013. 
La Corporació es donà per assabentada  
 
4.- APROVACIÓ DEL COMPTE GENERAL DE L’EXERCICI DE 2012. 
ATÈS que en data 7 de maig de 2013, la Comissió Especial de Comptes va acordar per 
unanimitat informar favorablement el Compte General d’aquest Ajuntament, corresponent a 
l’exercici 2012, formada pels documents establerts a l’article 209 del Text refós de la llei 
39/1988, reguladora de les Hisendes Locals, aprovat per RDL 2/2004. 
ATÈS que s’ha exposat al públic en forma i terminis establerts a l’article 212.4 del Text 
refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, i havent-se publicat edicte al  Butlletí 
Oficial de la Província de 15 de maig de 2013, sense que durant el termini d’exposició al 
públic s’hagi produït cap reclamació. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA: 
PRIMER.- Aprovar el Compte General de l’Ajuntament de l’exercici 2012. 



 

 

SEGON.- Trametre a la Sindicatura de Comptes l’expedient del Compte General de 
l’Ajuntament de l’exercici 2012, de conformitat amb allò que prescriu l’article 212.5 de la 
normativa abans esmentada, en el termini establert, per tal que realitzi la fiscalització 
externa de la Corporació. 
 
INTERVENCIONS 
El Sr. Oscar Lomas,   PSC, diu que el  que fem ara es aprovar definitivament el compte 
general. Es a dir, el tancament d’un exercici té dos parts: 

o Liquidació del pressupost: que és la part més política on s’explica què i com 
s’ha gastat i que no s’ha gastat 

o El compte general, que és el tancament tècnic de l’exercici. Per tant, el que 
es vota és si el compte general reflexa l’imatge fidel de la situació econòmica, 
financera i patrimonial de l’Ajuntament. 

El compte general s’ajusta a allò que preveu els articles 208 i 209 de la llei d’hisendes 
locals. Està integrat pel balanç, compte de resultats, la liquidació del pressupost i la 
memòria, document que amplia i comenta la informació continguda en els altres tres 
documents. 
Desprès de la formulació del compte general pels serveis econòmics, posteriorment van ser 
presentats i aprovats per la Comissió Especial de Comptes. Acte seguit es va procedir a la 
publicació en el BOP i posterior exposició durant el període de 15 dies hàbils, acceptant-se 
reclamacions durant el mateix termini i vuit dies mes. 
Vist que s’ha superat el període i no hi hagut al·legacions, correspon ara al ple de la 
Corporació l’aprovació definitiva dels comptes generals del 2012, i posteriorment trametre 
la documentació al Tribunal de Cuentas i a la Sindicatura de Comptes. 
Per CiU intervé el Sr. Agustí Sampere,  agraint en primer lloc que se’ns hagi facilitat tota 
la documentació i explicacions que hem sol·licitat, i en especial a la Sra. Interventora que 
ens ha atès en tot allò que hem necessitat i que explica les coses d’una manera entenedora 
i fàcil de seguir, convertint un tema tant dens com el tancament del compte general en una 
lliçó didàctica de fàcil comprensió. 
Tal i com en reiterades ocasions ens ha remarcar el regidor Oscar Lomas, el compte general 
és el tancament tècnic de l’exercici hi ha de relaxar la imatge fidel de la situació econòmica 
i financera i patrimonial de l’Ajuntament. En principi el present tancament s’ajusta a allò 
que preveu l’article 208 i 209 de la llei d’hisendes locals i ens troben en el cas del  2012, 
davant d’un tacament que suposa un canvi de tendència respecte als anys 2007, 2008, 
2009 i 2010 que es van tancar amb pèrdues. El 2011 ja es va tancar amb un resultat 
d’equilibri tècnic amb un romanent de tresoreria de 12.000 €, tot que quedaven 2 milions 
de factures de despeses per comptabilitzar i d’aquest 2012 amb un resultat contable de 
2.275.302 € de romanent de tresoreria. Sembla doncs que s’ha donat la volta a la truita, 
tot i així sembla que tenim davant un canvi de tendència, el que cal valorar ara és que ens 
ha portat a aquest canvi de tendència i si el mateix és real o un simple miratge temporal 
que pot desaparèixer quan menys ens ho esperem. De manera resumida hi ha quatre 
factors que han permés aquest canvi, primer l’estalvi en el cost laboral, gràcies als sacrificis 
del personal de la nostra casa, que amb la retallada del 5% del sou dels funcionaris 
decretada pel Sr. Zapatero i  la posterioritat suspensió d’una de les pagues extres, ha 
permés que el cost laboral s’hagi reduït considerablement, a tot aixó cal afegir que el pla 
d’ajust de l’actual govern central que en obligava a acceptar si volien el crèdit ICO per 
pagar els proveïdors no permet cap con tractació nova, i amb les jubilacions i pre-
jubilacions encara s’ha reduït mes aquesta partida. Cap d’aquestes mesures és 
conseqüència directa de la seva acció de govern. 
Segon, concessió del crèdit ICO de 7.200.000 € per pagar els proveïdors, des del nostre 
punt de vista una de les poques mesures encertades de l’actual govern central que permet 
sanejar considerablement les nostres finances. Una altre qüestió és que aquest crèdit cal 
tornar-lo i que tanquem el 2012 amb un endeutament al voltant dels 26 milions €, pero és 
cert que això ha permès sanejar els nostres comptes i sobretot pagar els proveïdors que 
ens estaven finançant 12 milions i mig d’euros.  



 

 

Tercer les retallades, encara que els hi dolgui vostès també han hagut de retallar i això s’ha 
notat en les despeses corrents, totes les associacions n’han patit les conseqüències i han 
hagut d’ajustar les seves despeses  i activitats, és un fet que mentre els 2007 les 
subvencions a les AMPES de les escoles de Castellar podien rondar en alguns casos els 
20.000 €, en l’actualitat gairebé ni arriben als 6.000 €, aquesta si que ha estat una acció 
directa del seu govern, probablement necessària però no per això cal callar-la 
I quart, major pressió fiscal, aquest compte general que també, és el que conte l’increment 
del 17% de l’IBI, el nou impost del clavegueram i la pujada del 10% de la recollida de la 
brossa. Els recursos de les famílies s’estan exhaurint i mentre l’any 2011 a aquestes 
alçades de l’exercici encara ens quedaven 2.079.000  € per cobrar els tributs municipals, 
l’any 2012 aquesta xifra ja s’ha enfilat als 2.220.000 €, si hi afegim el 3% de pujada del 
2013 ha aconseguit que tant sols en l’IBI i en dos anys s’hagi augmentat  la pressió fiscal 
en més d’un 20 per cent. 
En tot l’anteriorment exposat som conscients que aquest no és un mal  tancament tenint en 
compte tot el  que està succeint, però també en som conscient que la majoria de les 
mesures els hi ha vingut de fora i les que han pres vostès, sobretot la de mantenir el 6& 
original de l’increment de l’IBI han agreujat mes la precària situació dels ciutadans de 
Castellar, en el sou moment ens hi varem oposar directament i ara ens cal reafirmar-nos en 
aquesta convicció a l’espera que, com a mínim intentaran pal·liar aquest excés de pressió 
fiscal no tornant a pujar la contribució urbana pel 2014. Per tot el que s’ha ’exposat i 
sobretot per aquest darrer fet, el nostre vot serà en contra . 
Pel PP intervé el Sr. Antonio Carpio,  i diu que al no compartir les prioritats  ni els 
objectius polítics que han marcat aquest pressupost, per tant i per coherència  el nostre vot 
serà en contra. 
En torn de replica intervé el Sr. Oscar Lomas,  PSC, per dir que gracies a la col·laboració 
feta per CiU en el Congrés dels Diputats al votar conjuntament amb el PP a favor d’aquest 
augment del 10% en l’IBI, i com vostès saben el 6% ja no es podria fer enrere en el seu 
moment, en tot cas aquesta és una qüestió tècnica i el votar en contra serien arguments 
tècnics i no polítics. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 

 Vots a favor:      TRETZE         (13) dels regidors del PSC 
 Vots en contra:   VUIT            (  8)  dels regidors de CiU, Altraveu i PP         
 Abstencions:      CAP 

   
5.- APROVACIÓ DE L’ORDENANÇA REGULADORA DE LES BASES DE CONCESSIÓ 
D’AJUTS PER L’IMPORT SOBRE L’INCREMENT DEL VALOR DEL TERRENY DE 
NATURALESA URBANA 
ATESA la voluntat de l’Ajuntament de donar respostes de caire preventiu i pal·liatiu als 
afectats pels desnonaments hipotecaris, ja que la crisi recau principalment sobre la part 
més vulnerable de la societat i, massa sovint, sobre la part més vulnerable del contracte 
hipotecari. 
VIST el Pla d’acció de suport als afectats pels desnonaments hipotecaris, aprovat pel Ple de 
l’Ajuntament de data 28 de maig de 2013. 
ATÈS que dins del Pla es detallaven un seguit d’accions a dur a terme per compliment 
d’aquet Pla d’acció i una d’elles era estudiar una línia de subvencions per sufragar la 
despesa generada per la liquidació de l’impost sobre l’increment de valor dels terrenys. 
ATÈS el que es preveu a l’article 17.2 de la Llei 38/2003, de 17 de novembre, general de 
subvencions. 
VISTA l’ordenança reguladora de les bases per a la concessió d’ajuts econòmics de l’impost 
sobre l’increment de valor dels terrenys de naturalesa urbana, elaborada pels Serveis 
Econòmics. 
VIST l’informe de la directora de Serveis Econòmics. 
ATÈS que l’òrgan competent per a prendre l’acord és el Ple de la Corporació, d’acord amb 
l’article 52.2.d) del Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, aprovat per 
Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril. 



 

 

L’Ajuntament Ple 
ACORDA 
PRIMER.- Aprovar inicialment l’ordenança reguladora de les bases per a la concessió 
d’ajuts econòmics de l’impost sobre l’increment de valor dels terrenys de naturalesa 
urbana, que figura a l’expedient. 
SEGON.- Sotmetre l’acord a informació pública durant un termini de trenta dies comptats a 
partir del següent al de la publicació de l’anunci corresponent al Butlletí Oficial de la 
Província. 
TERCER.- Entendre definitivament aprovada l’ordenança en cas que no es presentin 
reclamacions en el període d’informació pública, i publicar el text íntegre de la mateixa en 
el Butlletí Oficial de la Província, entrant en vigor una vegada publicada. 
 
INTERVENCIONS 
Defensa la proposta el Sr. Oscar Lomas, PSC, dient que en el  passat ple del mes de maig, 
l’unanimitat dels membres del ple vem aprovar el Pla d’Acció de suport als afectats pels 
desnonaments hipotecaris. En l’apartat vuitè del primer acord del pla, s’establia com una de 
les mesures sobre els tributs locals 
Per aquest motiu, per tal de fer efectiu aquest acord, portem avui a aprovació les bases 
dels ajuts econòmics que han de permetre a les famílies sufragar aquesta despesa. 
Aquestes subvencions, que tindran un caràcter indefinit, es contemplen tant en els supòsits 
de dació en pagament, d’execució hipotecaria o de qualsevol altre negoci jurídic que simuli 
algunes de les anteriors. 
A banda dels requisits que s’estableix a la Llei General de Subvencions 38/2003, es tindrà 
dret quan sigui l’habitatge habitual i que la persona estigués empadronada a Castellar en la 
data en que es va produir el fet imposable. 
La gestió de les sol·licituds de l’ajut, que en tots els casos serà del 100% de l’impost, es 
realitzarà per mitjà de la Comissió d’Habitatge, òrgan que tindrà la potestat, en aquells 
casos que no es compleixin tots els requisits però on la situació d’emergència econòmica i 
social ho considerin oportú, atorgar l’ajut. 
Òbviament aquesta no és la solució definitiva. Com ja vem expressar, la solució pasa per 
una modificació de la llei d’Hisendes Locals, on es contempli que en tots aquests casos qui 
haurà d’assumir el pagament serà l’entitat financera. Ara però, això no està en les nostres 
mans, sinò en la dels Diputats del Congres. 
Considerem per tant, que aquests ajuts són la millor eina que disposem per poder lluitar 
contra una situació a totes vistes injusta. 
Per CiU intervé la Sra. Bea Garcia, i diu que totes les iniciatives adreçades a facilitar la 
normalització i suport de les famílies desnonades rebran sempre el nostre recolzament, per 
tant en quest cas el nostre vot serà favorable. 
El Sr. Marc Serrà, per l’Altraveu, intervé per dir que L'ordenança que es porta avui a 
votació en aquest Ple respon i desenvolupa un dels punts del “Pla d’acció de suport als 
afectats pels desnonaments hipotecaris” aprovat en el Ple del mes passat i proposat pel 
grup de L'Altraveu durant les negociacions i converses del Pla. 
Segons aquest Pla, l'Ajuntament havia d’elaborar unes bases específiques per tal de 
sufragar la despesa generada fruit de les liquidacions de l'impost sobre l'increment de valor 
dels terrenys, en paraules més comprensibles, quan qualsevol persona realitza una venda 
d'un terreny o un habitatge, l'Ajuntament cobra un impost sobre la diferencia entre el preu 
de compra o valor de l'habitatge originals i el preu de venda actual. Aquest suposat 
benefici, en el cas d’existir, per la persona que ven d’immoble, també es considera que 
existeix en els casos de persones desnonades, o aquelles que arriben a un acord amb el 
banc per aconseguir una dació de la seva hipoteca. 
Com que és evident que en aquests casos, la persona que perd la casa no obté 
absolutament cap benefici, i a més es troba en una situació econòmica difícil, l’ajuntament 
fins ara deixava en suspens la liquidació d’aquest impost a l'afectat, tenint en compte que 
molts cops aquesta situació es produïa per la impossibilitat de l'afectat a fer front a una 
despesa que podia pujar a uns quants milers d'euros. 



 

 

Amb l'aprovació d'aquesta ordenança, aquells afectats per un procés d’execució hipotecària, 
que arribin a un acord amb el banc per liquidar la seva hipoteca, podran sol·licitar una 
subvenció a l'Ajuntament per tal de poder fer front al pagament d’aquest impost. 
Abans de continuar amb les nostres argumentacions, deixem dit que hi votarem a favor, 
encara que considerem que no és una bona solució al problema, i per tant caldrà seguir 
treballant per tal de trobar una solució millor i definitiva a la problemàtica general dels 
afectats per la hipoteca. Lluita treball que haurem de realitzar des de tots els àmbits i amb 
tot tipus de mitjans. 
Considerem que el que es porta avui a votació no és una bona solució perquè amb 
l’aprovació d’aquesta ordenança, acceptem que els bancs segueixin fent trampes i segueixin 
aprofitant-se de la seva situació de força i poder. 
El motiu que va portar a L'Altraveu a incloure aquest punt al “Pla d’acció de suport als 
afectats pels desnonaments hipotecaris” és la detecció per part d’algunes Plataformes 
d'Afectats per la Hipoteca d’altres localitats, de pràctiques fraudulentes per part dels bancs 
per encobrir dacions en pagament. 
Segons la llei que regula l'impost de la plusvàlua, en aquells cassos en que el banc accepta i 
firma una dació en pagament, és el banc el que s'ha de fer càrrec d'aquest impost, com a 
part beneficiària de l’operació, permeten a l'Ajuntament mantenir una font d’ingressos i 
obligar als bancs a pagar per les seves males pràctiques del passat. 
Però els bancs, per evitar el pagament de l'impost, s'han inventat altres fórmules legals per 
tal de realitzar dacions en pagament encobertes, que legalment no tenen aquest nom, i per 
tant la llei no obliga a que facin el pagament de la plusvàlua, repercutint en l'afectat tot 
l'impost. 
Així doncs, amb l’aprovació avui d’aquesta ordenança, acceptem que el banc fa trampes 
amagant les dacions en pagament amb astúcies legals, per tal d'evitar-se el pagament de la 
plusvàlua, i nosaltres des de l’ajuntament, acceptem no cobrar aquest impost en tots 
aquests casos, per tal de no perjudicar encara més a l'afectat. 
La nostre solució ideal passaria per què l’ajuntament impugnés tots aquells acords entre el 
banc i l'afectat que encobreixin dacions en pagament, per tal que l'afectat no en surti 
perjudicat i el banc pagui l'impost. 
Cal avisar doncs, que la fórmula utilitzada avui aquí és un últim recurs, en aquells cassos en 
que s’encobreix la dació, i cal també alertar que al tractar-se d'una subvenció, aquesta 
repercutirà en la declaració de la Renta de l'afectat com un ingrés més. 
Des de L'Altraveu votarem a favor d’aquesta ordenança, encara que hi ha punts que creiem 
que no són òptims, convençuts que entre totes aconseguirem modificar la llei i vèncer els 
bancs. Els companys de la PAH fa temps que ens ensenyen el camí a seguir, i els 
acompanyarem fins on faci falta per tal de fer justícia i deixar de viure sota el poder dels 
bancs. 
Pel PP el Sr. Antonio Carpio intervé per dir que votaran a favor de l’ordenança donat que 
la trobem correcta . 
Intervé el PSC el Sr. Oscar Lomas,  per dir que el que es important és que la persona que 
perdi l’habitatge no tindrà que fer aquesta despesa perquè quedarà subvencionada per 
l’Ajuntament, evidentment no és la millor solució però és la única que està a les mans dels 
Ajuntaments. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
6.- CONVENI DE COOPERACIÓ AMB ELS AJUNTAMENTS DE SENTMENAT I SANT 
LLORENÇ PER L’OFICINA D’HABITATGE.  
Vist que l’accés a l’habitatge i la garantia del dret constitucional a un habitatge digne 
representen en els últims anys un dels grans problemes de la societat catalana, i la 
naturalesa territorial i urbana, econòmica i social de l’habitatge depèn en bona mesura de 
les condicions específiques del lloc on s’ubica. El problema de l’accés a l’habitatge es 
dificulta sobretot en aquelles capes de població amb rendes baixes, o amb característiques i 
problemàtiques específiques que les allunyen dels mecanismes d'oferta de mercat, tant de 
compra com de lloguer. 



 

 

Vist que l’Ajuntament de Castellar disposa d’una oficina d’Habitatge amb capacitat de donar 
serveis propis d’aquestes oficines d’acord amb els requisits que contempla la normativa 
reguladora i té capacitat per acollir els usuaris d’altres municipis com els de Sentmenat i de 
Sant Llorenç Savall. 
Vist que és de l’interès dels tres Ajuntaments subscriure un conveni que reculli la  
col·laboració que s’està duent  a terme i que es proposa continuar prestant, des de la 
creació de l’Oficina d’Habitatge de l’Ajuntament de Castellar del Vallès en la gestió de 
serveis d’informació i assessorament general sobre l’habitatge, tramitació d’ajuts a l’accés, 
tramitació d’ajuts a la rehabilitació d’habitatges i edificis i control de l’habitabilitat, així com 
també tot allò que faci referència a tramitació dels ajuts al pagament del lloguer.  
L’Ajuntament Ple  
ACORDA: 
PRIMER.-  Aprovar el conveni amb els Ajuntaments de Sentmenat i Sant Llorenç Savall, 
l’objecte del qual és establir els paràmetres de col·laboració de l’ Oficina Local d’Habitatge 
Castellar del Vallès, en ordre a oferir als ciutadans també d’aquests municipis, els serveis 
d’informació i assessorament general sobre habitatge, gestió del registre únic (en el cas de 
Sant Llorenç), tramitació d’ajuts a l’accés, tramitació d’ajuts a la rehabilitació d’habitatges i 
edificis i control de l’habitabilitat, així com tot allò que faci referència a assessorament, 
gestió i tramitació dels ajuts al pagament del lloguer.  
SEGON.- Facultar a l’Alcalde a la signatura del mateix. 
 
INTERVENCIONS 
Presenta la proposta el Sr. Aleix Canalis, PSC ,  i diu que  l’oficina Local d’habitatge és un 
servei públic gratuït que l’ajuntament ofereix a la ciutadania per informar, assessorar i 
gestionar aspectes relacionats amb l’habitatge. 
L’Oficina Local d’Habitatge (OLH), creada el 2006, ha tramitat un total de 146 contractes de 
lloguer. La Borsa de medicació del servei, que té per objectiu facilitar l’accés a l’habitatge a 
preus moderats, manté vigents en l’actualitat més de 70 contractes de lloguer d’habitatges 
privats. 
D’altra banda, l’OLH va gestionar l’any passat 71 sol·licituds d’ajuts al lloguer just atorgats 
per l’Agència de l’Habitatge de Catalunya de la Generalitat. 
Així mateix, des de l’any 2006, l’OLH ha tramitat 756 ajuts d’aquest tipus, que són a fons 
perdut i que s’adrecen a les unitats de convivència que tenen ingressos baixos o moderats i 
a qui el cost de l’habitatge pot situar en risc d’exclusió social residencial. 
En aquest context, i vist que part dels serveis que s’ofereixen des de l’OLH són utilitzats de 
manera recorrent per veïns de Sentmenat i Sant Llorenç, avui portem a la consideració del 
Ple l’aprovació d’un conveni de col·laboració per prestar serveis de l’Oficina Local 
d’habitatge, per tal de regular aquest ús que en fan ciutadans de poblacions veïnes. 
Així doncs, amb la signatura d’aquest conveni, els Ajuntaments de Sentmenat i Sant Llorenç 
Savall, donen conformitat a que  l’Ajuntament de Castellar del Vallès continuï oferint, als 
seus ciutadans/es, serveis d’informació i assessorament general sobre habitatge, gestió del 
registre únic (en el cas de Sant Llorenç), tramitació d’ajuts a l’accés a l’habitatge, 
tramitació d’ajuts a la rehabilitació d’edificis i control de l’habitabilitat, així com tot allò que 
faci referència a assessorament, gestió i tramitació dels ajuts al pagament del lloguer.  
Actualment, el percentatge de tràmits realitzats a traves de OLH i que corresponen a veïns 
d’aquestes dues poblacions, suposen un 4% del total de sol·licituds, però en el cas, per 
exemple de la tramitació de la convocatòria dels ajuts al lloguer que hi ha actualment 
oberta, i que s’acaba a finals de més, el % d’expedients corresponents a veïns de 
Sentmenat i Sant Llorenç supera el 17% de les casos. 
En definitiva, el conveni que avui portem a la consideració del Ple, serà un instrument per 
regular una col·laboració que ja s’estava produït de facto amb aquests dos municipis veïns, i 
que va en la línia de mancomunar serveis per tal de poder donar un bon servei al conjunt 
dels ciutadans, racionalitzant els cost del mateix. 
Per CiU el Sr. Lluís Bacardit,  dient que en repetides ja hem manifestat que seria positiu 
mancomunar el màxim de serveis per assolir un estalvi econòmic i una optimització dels 
mateixos en una àrea de suma 33.000 habitants, entre Castellar, Sentmenat i Sant Llorenç. 



 

 

Els Alcaldes de les tres poblacions es van reunir el juny del 2011 amb aquesta finalitat, el 
juliol del 2011 en una nova trobada van aprofundir en el tema i un dels punts que van 
tractar va ser l’estudi de la signatura d’un conveni per tal que l’oficina local d’habitatge, 
amb seu a Castellar pogués donar servei a les tres poblacions. A banda d’aquest fets poc 
s’ha avançat en el tema de la mancomunació de serveis, i des d’aquí els encoratgem a que 
facin els màxims esforços per trobar fórmules de col·laboració que han de revertir 
favorablement a les tres poblacions. Amb aquest conveni s’oficialitza la prestació d’un servei 
de col·laboració, creiem que és un servei de gestió totalment necessari, per donar 
informació i assessorament, tramitació d’ajuts etc.., el donar servei a tres poblacions 
s’optimitza la gestió i el cost i és dona un servei a municipis que, per la seva dimensió no el 
poden assumir en solitari, amb la signatura del conveni també queda palesa la prestació 
d’aquest servei per si en un futur hi pugues haver algun fet econòmic. El vot serà favorable. 
El Sr. Dani Sagrera, per l’Altraveu, intervé i diu que creiem que es una bona opció fer 
oficial una cosa que ja s’està donant, i a més si en algun moment aquest fet pot ajudar a 
aconseguir recursos pel fet de donar aquest servei. 
-En el cas que es doni informació als mitjans del servei, que creiem que és el que caldria en 
els temps que corren, preveure que no hi hagi una saturació del servei, i en el cas que es 
doni, dotar dels recursos necessaris perquè el servei funcioni en bones condicions. 
S’obra un torn de replica amb el Sr. Aleix Canalis, PSC, i diu que bàsicament la publicitat 
que  puguem fer d’aquest serveis es fan per una banda a través de la pàgina web municipal 
i per una altra quan hi ha convocatòries a través d’anuncis específics en l’Actual. 
També destacar que des del 2007 i fins el 2013, la capacitat de personal destinat a Oficinal 
Local d’Habitatge ha passat d’una a tres persones.  
Finalment el Sr. Alcalde intervé per dir que portem temps treballant en diferents  
propostes conjuntament amb els Ajuntaments de Sentmenat i Sant Llorenç, el que passa 
que la seva materialització és complicada, especialment per tots els tràmits administració 
que això pot suposar, per tal poder aprovar aquest conveni s’han de realitzar els mateixos 
passos en els diferents Ajuntaments. I dir també que s’estan estudiant en temes de 
recollida d’escombraries, alguna proposta en aquest sentit i tant aviat quan estigui 
dissenyada en donarem la informació. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
7.- MOCIÓ DE L’ALTRAVEU PER A LA MODIFICACIÓ DEL REGLAMENT DEL SERVEI  
D'ABASTAMENT D'AIGUA. 
ATÈS que en el ple de 6 de novembre de 2012 es van aprovar les noves taxes de 
subministrament d'aigua a la nostra vila, que van suposar un increment de la quota fixa de 
servei de l'aigua, de pràcticament el doble respecte el preu de l'any 2012. 
ATÈS que al mateix ple de 6 de novembre de 2012, s'aprovà el “Reglament general del 
servei municipal d'abastament domiciliari d'aigua a Castellar del Vallès”.  
ATÈS que aquest reglament presenta una modificació de la definició de la xarxa 
d'abastament, que suposa que els vilatans de Castellar hagin d'assumir el manteniment i 
les reparacions d'un tram de xarxa d'abastament, que fins al moment era responsabilitat de 
la companyia subministradora. 
ATÈS que aquest fet perjudica clarament als vilatans de Castellar, oferint un tracte 
beneficiós a la companyia subministradora d'aigua, que veu incrementats els seus ingressos 
en concepte de manteniment de la xarxa, al mateix temps que es disminueixen les seves 
responsabilitats sobre la mateixa. 
ATÈS que en resposta a una pregunta formulada pel grup de L'Altraveu, al passat ple de 
l'Ajuntament de Castellar, el regidor Canalís va afirmar que l'únic motiu de la modificació 
del Reglament responia a una recomanació per part de la Diputació de Barcelona, sense 
oferir cap altre argumentació tècnica o política convincent. 
L’’Ajuntament Ple es proposa: 
PRIMER.- Aprovar el  canvi del Reglament general del servei municipal d’abastiment 
domiciliari d’aigua de Castellar del Vallès perquè el tram entre la clau de registre, a la 
vorera fins a la façana torni a pasar a titularitat de la companyia d’aigua tal com era la 
pràctica habitual. 



 

 

 
INTERVENCIONS 
El Sr. Marc Serrà, per l’Altraveu  inicia la seva exposició dient que el passat mes de maig 
tots els habitants de Castellar van rebre la primera factura de l'aigua amb totes les tarifes 
vigents del 2013. El comentari més escoltat a qualsevol conversa de carrer, era que l'aigua 
havia pujat gairebé 30 euros respecte factures anteriors i ningú entenia el perquè. 
Des de L'Altraveu hem pogut deduir a que es deguda aquesta desmesurada pujada, que no 
té res a veure amb una pujada del preu del metre cúbic de l’aigua, com sembla que 
comenta l'Alcalde al Facebook, o es va explicar al ple on es van aprovar les noves tarifes. 
Segons els arguments de l'equip de govern, el cost del metre cúbic d’aigua ha de pujar 
perquè des de 2012 estem connectats a la xarxa d'Aigües Ter Llobregat, i ens hem 
d’adaptar a les noves tarifes que imposa aquesta companyia, privatitzada fa molt poc temps 
per la Generalitat de Catalunya. D’aquesta manera, convertim l'aigua en un negoci, i des de 
l'Ajuntament vam ajudar a fer-lo més gran al insistir en connectar-nos a la xarxa d'Aigües 
Ter Llobregat. 
Però si analitzem la factura de l'aigua i la comparem amb els preus de l'any 2012 trobem 
que la causa de la pujada no és, de moment, l'increment del preu del metre cúbic d'aigua. 
La factura de l'aigua consta de diversos conceptes, que no explico en l'ordre que es troben 
a la factura: 
- Trobem la quota fixa de manteniment del comptador, que ha pujat 3 cèntims respecte el 
2012, i que serveix perquè la companyia subministradora realitzi el manteniment dels 
comptadors. 
- Un altre concepte és el cànon de l'aigua, taxa imposada per la Generalitat de Catalunya 
per fer front al deute acumulat de l'Agència Catalana de l'Aigua. Costa 44 cèntims per 
metre cúbic consumit i no ha variat respecte el 2012. 
- Seguim amb la taxa de clavegueram, imposada per l'Ajuntament de Castellar, que 
provoca un augment del preu del metre cúbic d'aigua consumit en 37 cèntims, i que no ha 
augmentat respecte el 2012. Aquesta taxa serveix per cobrir les despeses de manteniment 
de la xarxa de clavegueram. 
- Finalment tenim el cost del consum real d'aigua, que a Castellar es cobra per diferents 
blocs de preus en funció de la quantitat d'aigua consumida. Com més aigua gastes, més car 
és el metre cúbic. Segons els arguments exposats per l'equip de govern, el preu d'aquest 
metre cúbic és el causant de la desorbitada pujada de preus. Doncs resulta que de mitjana i 
en funció del bloc i la zona del municipi, el preu del metre cúbic ha pujat respecte l'any 
2012 entre 7 i 8 cèntims. Si a aquesta pujada li sumem l'augment de l'IVA del 8 al 10%, 
resulta que l'augment del preu hauria de situar-se al voltant dels 3 euros. 
D'on surt doncs la pujada de gairebé 30 euros de totes les factures de Castellar, 
consumeixin el que consumeixin? 
Doncs ens falta un últim concepte de la factura: La quota fixa de servei. 
Aquesta quota serveix pel manteniment de la xarxa de subministrament i ha de servir a 
l'empresa subministradora per cobrir totes les despeses que suposi el manteniment i les 
obres de millora de la xarxa. 
Aquesta quota, de forma completament inexplicable es va augmentar pràcticament el doble 
en l'aprovació de les noves tarifes el novembre de 2012. D'aquesta manera, en funció del 
diàmetre del comptador que tinguem, estem pagant una quota fixa de servei d'entre 6 i 60 
euros al mes, sent el més habitual pagar uns 10 euros al mes per aquest concepte, 
multiplicat per 3 mesos, fa que estiguem pagant gairebé 30 euros per factura en concepte 
de la quota de servei, més l'IVA. 
L'any 2012 els preus de la quota de servei anaven dels 3 als 30 euros al mes, sent el més 
habitual que es paguessin menys de 5 euros al mes, o sigui uns 15 euros per factura més 
IVA. 
Aquest augment no es va comunicar en el Ple d'aprovació de les tarifes, no es va publicitar 
als mitjans de comunicació, com si que es va fer amb la pujada del preu del metre cúbic, 
tampoc es va justificar amb cap informe tècnic o document per part de la companyia 
subministradora, de manera que des de L'Altraveu demanem avui la rebaixa amb caràcter 



 

 

retroactiu d'aquesta pujada, i que com a molt, s'apliqui un increment proporcional a l'IPC de 
l'any passat. 
Per altra banda fins el novembre del 2012, la normativa que regula el subministrament de 
l'aigua a Castellar, establia que l’escomesa d’aigua fins als domicilis, era responsabilitat de 
l'empresa subministradora d'aigua, en el nostre cas: Sorea. 
El Real Decret (RD 140/2003) que regula aquest tema també ho indica així, establint que 
l'escomesa, és responsabilitat de la companyia subministradora, i que aquesta finalitza a la 
clau de pas abans d'entrar a l'habitatge. 
En les darreres setmanes, veïnes de la vila s'han trobat que Sorea, sorprenentment, es 
negava a arreglar fuites d'aigua en via pública, a la vorera, en trams d'escomeses d'aigua 
que fins ara eren responsabilitat de Sorea. És més, la companyia ha arribat a amenaçar als 
veïns de tallar-los l'aigua si no realitzaven la reparació, tot i estar al corrent de tots els 
pagaments. 
D'aquesta manera, els veïns i veïnes han hagut de fer-se càrrec de les obres, demanar 
permisos a l'ajuntament per obrir la vorera i pagar uns 50€ per obtenir aquest permís, obrir 
la vorera, reparar la fuita, tapar el forat, etc. fent-se càrrec per complet de tot el cost. 
El nou reglament que regula el subministrament d'aigua a Castellar, aprovat el novembre 
de 2012, actua al més pur estil d'una estafa, tot canviant el nom de les claus d'aigua: la 
clau de pas passa a ser clau interna i la clau de registre passa a ser ”clau de registre o de 
pas”. I com que la responsabilitat de la companyia arriba fins la clau de pas, queda tot un 
tram d'escomesa en via pública que ara és responsabilitat dels veïns. 
Tot i les importants conseqüències i perjudicis pels veïns, ni l'Ajuntament ni Sorea han 
informat degudament d'aquests canvis de responsabilitat en les canonades. 
És clar que informar que estàs gestionant l'aigua en contra dels veïns no és massa 
agradable: paguem l'aigua molt més cara i n'obtenim pitjor servei, havent fins i tot de 
reparar canonades en via pública perquè ara la nova normativa ho permet, beneficiant a la 
companyia subministradora, Sorea, que se'n desentén i obliga a realitzar la reparació. 
El primer punt de la moció que presentem pretén esmenar la normativa vigent amb la 
intenció que la responsabilitat de l'escomesa fins la clau de pas (ara clau interna), ubicada 
dins l'immoble, torni a ser de la companyia que gestiona l'aigua, tal i com era abans del 
novembre del 2012. D'aquesta manera la companyia subministradora tornarà a ser 
responsable del manteniment de la xarxa i les escomeses d'aigua fins els habitatges. 
Amb aquests propòsits presentem la següent moció, amb dos punts d'acord que es votaran 
per separat: 
Tot seguit passa a fer lectura de la moció 
Pel PSC el Sr. Aleix Canalis,  intervè tot dient que dels dos punts que es duen a votació en 
aquesta moció, el nostre grup malauradament s’ha vist abocat a votar en contra dels dos, 
ja que algunes de les afirmacions que es recollien en l’exposició de motius no es 
corresponien a la realitat, la qual cosa ha impossibilitat el nostre vot a favor en el primer 
punt tal i com era la nostra voluntat. 
En aquest sentit  hem intentat modificar aquesta part expositiva però, finalment, l’acord no 
ha estat possible. 
En referència al primer punt, malgrat votar-hi en contra, l’equip de govern estudiarà la 
possibilitat de presentar, properament, una modificació d’alguns dels articles del 
“Reglament general del servei municipal d’abastament domiciliari d’aigües”, aprovat el 
passat mes de novembre,  que anirà en la línia de les demandes que el grup municipal de 
l’Altraveu esmenta en la seva moció, ja que entenem que podrien ser d’interès pel conjunt 
de castellarencs i castellarenques. 
D’altra banda, en el segon punt referent al cost de la quota fixa del servei d’abastament 
d’aigües,  el nostre vot també serà en contra, ja que en el seu moment, aquest Ple ja va 
debatre i aprovar, amb totes les garanties jurídiques i legals (períodes d’exposició pública 
inclosos), aquestes taxes que son les que garanteixen l’equilibri econòmic de la Concessió 
per aquest 2013. Cal destacar també que ni el seu grup (que disposava de tota la 
informació), ni cap particular van presentar cap al·legació, en el seu moment, als preus de 
l’aigua aprovats. 



 

 

Per CiU el Sr. Lluís Bacardit intervé tot dient que en la intervenció feta en el ple de d6 de 
novembre de 2012  en la que l’aprovació inicial del nou reglament del servei d’abastament 
d’aigua, fèiem especial menció en un fet que per nosaltres es important i que esta recollit 
en el nou reglament, article 3, forma i gestió i titularitat del servei, i diu; el servei de 
subministrament d’aigua potable és de titularitat municipal, sense perjudici de la forma de 
gestió que aprovi en cada moment l’Ajuntament, que té en qualsevol cas les facultats 
d’organització i decisió. Ho tornen a refermar que aquest servei és de titularitat municipal. 
Dèiem que era  un reglament que passava de 61 a 82 articles per adaptar-se a noves 
normatives i per tant contemplava variacions importants, va seguir el curs de la seva 
aprovació sense que es presentessis al·legacions. Però a la vista  dels fets ocorreguts pel 
que respecte a les reparacions i altres, seria convenient corregir els articles corresponents 
del reglament i retornar a la situació anterior, en aquests punts, i que la subministradora es 
faci càrrec de les despeses de manteniment fins a clau e pas. També voldríem denunciar el 
comportament poc professional per part de la concessionària, quan en aquests darrers 
mesos s’ha comunicat una avaria amb pèrdua d’aigua, s’ha dit l’abonat que es tenia de fer 
càrrec de la reparació, buscar un paleta i arreglar el problema, pensem que una cosa és qui 
paga i una altra omplir a més a més de problemes a l’abonat i permetre que l’aigua, un be 
escàs es vagi perdent mentre arriba la reparació. Esperem  que això quedarà corregit amb 
la modificació del reglament, caldrà rescabalar el cost econòmic a tots els usuaris que en 
tots aquests mesos han sofert una avaria i s’han fet càrrec de les despeses. Aquest punt el 
votarem a favor. 
Sobre el segon que és el tema de les tarifes que s’ha vist incrementada pels costos de la 
portada d’aigua Ter Llobregat, costos financers derivats d’una mala planificació de l’equip 
de govern, increment de tarifa per la utilització del cabdal mínim, augments tarifaris 
provinents del deute heretat pel tripartit, ATLL i l’agència Catalana de l’aigua i que ara hem 
d’anar  pagant tots els catalans. Aquest segon punt el votarem en contra. 
Intervé el Sr. Antonio Carpio, PP,  trobem correcte que s’hagi acceptar la votació 
separada dels dos punts de la moció, perquè son totalment diferents, el grup del PP votarà 
a favor del primer punt, el canvi del reglament, i pel que fa a segon , el nostra vot serà en 
contra. 
En torn de replica el Sr. Dani Sagrera, per l’Altraveu, deixa constància que els regidors de 
l’Altraveu, quan es va votar aquets tema del nou reglament ho van fer en contra, quan tota 
la resta de grups municipals van votar a favor d’augmentar l’aigua als castellarencs. 
Intervé el Sr. Alcalde i diu que l’aigua s’ha apujat a tots els municipis de Catalunya, i s’ha 
apujat perquè hi ha un organisme, ATLL; que en aquest moment està en un procés  dubtós 
de privatització, i això ha suposat una pujada de l’aigua de tots els municipis que estan a 
l’ATLL d’un 70%.  
Per CiU el Sr. Lluís Bacardit,  diu que a ningú ens agrada que ens apugin el rebut de 
l’aigua i menys com ho estan fent i com es preveu en el futur, però tot fent un mica i 
partint de la sequera dels anys 90 que es va començar a tramitar la possible portada de 
l’aigua perquè no tornés a passar una situació com aquesta. Aquest tema s’0ha anat 
allargant4 en el temps i tots sabíem que quan s’acabés ens sortiria mes car el rebut de 
l’aigua. Penso que de tot això el mes important és que ara ja no depenem només dels 
aqüífers, sinó que tenim dues fonts, el aqüífers i una aigua que en ve de fora. En quant a 
les deutes diré que, l’ATLL té una deute impressionat com la té l’Agència Catalana de 
l’Aigua i tot això repercuteix en tots els municipis que tenim aigua de l’ATLL. A Castellar 
vam contribuir en 813.000 € en l’increment el deute de l’ATLL. 
Per l’Altraveu el Sr. Marc Serrà continuem sense tenir de la resposta a la pregunta de 
perquè s’ha apujat l’aigua  i justificar-ho dient que tots estem igual és un argument poc 
vàlid. Augment de l’aigua no es produeix en el m3, es produeix en la quota fixa del 
manteniment, que és una quota que va destina exclusivament al manteniment de la xarxa, 
i això no depèn d’aigües Ter Llobregat. 
Pel que fa a l’altra argument per justificar la connexió amb Aigües Tell Llobregat  dir que, 
quan hi ha un període de sequera i en un clima mediterrani, són cíclics, la sequera afecta a 
tot el país, i l’any 2010 en aquest municipi, com que no estàvem dins de lATLL, el decret de 
sequera aprovat per la Generalitat no ens afectava, i per tant en aquest municipi en va 



 

 

voler aplicar un Ban en unes aspectes més flexibles, en funció dels recursos propis de que 
disposàvem. Tirar endavant una obra com aquesta, amb el cost que va suposar, per un 
simple fet de previsió en els casos de sequera és un despropòsit en una època de crisis com 
la que estem, en la que l’important és prioritzar la gestió dels recursos. 
La sequera afecta a tot el país per igual, si al Ter o Llobregat no hi ha aigua, aquí tampoc 
n’arriba per molt que hi estem connectats, en canvi els nostres pous els podem gestionar 
com vulguem. 
Pel PSC el Sr. Oscar Lomas,  diu que la quota fixa de serveis no es per manteniment de la 
xarxa. El manteniment de la xarxa és la quota de manteniment que està en un epígraf 
separat. La quota fixa de servei el que ha de garantir son les despeses fixes del servei, que 
son totes, independentment del volum de consum d’aigua que tingui el municipi, el cost que 
si mateix continua existint.  Aquestes despeses fixes, respecte al total de l’import poden 
representar entre el 65-70% del cost total del servei, el cost variable, que seria el cost de 
l’aigua representa el 30% del cost total del servei, i això provoca una situació difícil 
d’explicar que és, que quan es redueix el consum el preu m3 cada cop és més gran, tenim 
un costos fixes que difícilment variant però tenim menys m3 en els que repercutir. Fins fa 
un temps teníem més ingressos variables que despeses variables i això provocava que el 
preu m3 pugues. Amb aquesta modificació que s’aplica l’increment en la part de quota fixa 
de servei, permet equilibrat aquest part  d’ingressos fixes amb les despeses fixes. 
L’augment ha estat de 3 €/mes, per tant 9 € trimestrals que és la periodicitat del rebut. 
Que té uns increments més grans en les quotes fixes de serveis son empreses que tenen un 
calibre més gran i per tant una quota fixa de servei més elevada. 
El Sr. Dani Sagrera,  per l’Altraveu, torna a intervenir per dir que qui té la potestat per 
pujar o baixar l’aigua en aquest tram fixa és l’Ajuntament. 
La moció es vota separadament. 
PUNT PRIMER.- SOBRE EL CANVI DEL REGLAMENT DEL SERVEI D’AUTO-ABASTAMENT 
D’AIGUA 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
PUNT SEGON.- SOBRE LA REBAIXA DE LA QUOTA FIXA 
VOTACIÓ: EL PUNT NO FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 

Vots en contra :   DINOU       (19) dels regidors del PSC, CiU i PP 
Vots a favor :       DOS         ( 2)  dels regidors del PP         
Abstencions:      CAP 

 
8.- MOCIÓ DEL GRUP SOCIALISTA SOBRE LA SITUACIÓ DELS JOVES A CATALUNYA    
Les dades sobre la situació laboral de les persones joves a Catalunya posa de manifest la 
precària situació que pateix la joventut, convertint-los en un dels col·lectius més 
vulnerables enfront la dramàtica situació que ha generat la crisi econòmica.  
La taxa d'atur entre els i les joves de 16 a 24 anys actualment a Catalunya és d'un 52,7%, 
arribant a un nou màxim històric. L’atur entre la població de 16 a 19 anys arriba fins al 
77,3%. A Catalunya hi ha 264.200 joves d’antre 16 i 29 anys a l’atur. L’atur de llarga 
durada pels joves de 16 a 29 anys és del 18,8%, el que representa només una mica menys 
de la meitat del total joves aturats (39,9%). L’atur de llarga durada afecta més als joves 
(18,8%) que als adults (12,7%), deixant de ser un fenomen exclusiu dels majors de 45 
anys.  
Però l’anàlisi de la realitat va més enllà de les dades periòdiques de l'Enquesta de la 
Població Activa (EPA) i és que darrere d'aquestes dades hi ha joves en risc d'exclusió laboral 
desencadenant en exclusió social, veient minvades les seves possibilitats d'emancipació. 
Segurament la generació millor preparada de la història és, avui en dia, una generació 
hipotecada de per vida.  
Davant d'aquesta situació d'emergència nacional, el Parlament de Catalunya ha acordat la 
celebració d’un ple monogràfic sobre la situació de la joventut a Catalunya. Aquesta petició 
va ser refermada, també, a través d'una resolució aprovada per unanimitat el passat 2 de 
març a l'Assemblea General Ordinària del Consell Nacional de la Joventut de Catalunya, la 



 

 

plataforma que aplega a 95 entitats juvenils d’àmbit nacional i consells locals de joventut 
d'arreu del país.  
La situació requereix que les administracions adoptin mesures urgents per a la reforma del 
mercat laboral, especialment la situació laboral entre els i les joves, la taxa d'atur i la taxa 
d'ocupació. Les persones joves que s'amaguen darrere les dades no poden ser oblidades 
pels governs. Cal concentrar els esforços de tot un país en la lluita contra l'atur juvenil. No 
invertir en la joventut implica no invertir en el país, esdevenint un problema col·lectiu que 
necessita solucions reals si no volem que Catalunya deixi de ser un país per a joves.  
Per tot això, es proposa al Ple de l'Ajuntament de Castellar del Vallès l'adopció dels 
següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Donar suport a la celebració del Ple monogràfic sobre la situació actual de la 
joventut al Parlament de Catalunya.  
SEGON.- Impulsar des de l'Ajuntament mesures contra l’atur juvenil que de manera 
transversal impliquin totes les àrees de l’ajuntament, prioritzant les polítiques de promoció 
econòmica i creació d’ocupació adreçades especialment als i les joves.  
TERCER.- Reclamar al Govern de la Generalitat de Catalunya a que posi en marxa un pla 
de xoc contra l'atur juvenil amb polítiques específiques respecte la creació de nova ocupació 
i les condicions de treball dels joves, amb indicadors i eines que permetin avaluar el seu 
compliment.  
QUART.- Instar a les administracions a fomentar un canvi en el model productiu 
incrementant els recursos destinats a investigació.  
CINQUÈ.- Demanar al Govern de la Generalitat de Catalunya que convoqui una taula de 
diàleg amb sindicats, associacions empresarials, sectors socials, forces polítiques i entitats 
municipalistes per pactar mesures per a la dinamització de l'economia i la reducció de l'atur 
juvenil.  
SISÈ.- Instar al Govern de la Generalitat de Catalunya a garantir la suficiència de recursos 
econòmics i humans per fer front a totes les necessitats de formació, orientació i 
intermediació laboral dels aturats/des, donant continuïtat laboral als orientadors del SOC.  
SETÈ.- Comunicar aquests acords al Govern de la Generalitat de Catalunya i als grups 
parlamentaris del Parlament de Catalunya. 
 
INTERVENCIONS 
El Sr. Joan Creus, PSC, defensa la proposta i exposa que es presenta una moció  sobre la 
situació actual dels joves  a Catalunya. Fent una anàlisi de les darreres  dades de l’enquesta 
de població activa i veien el nombre d’usuaris que tenim als Servei Local d’Ocupació, i 
veient el context econòmic i social dels joves, es posa de manifest la precària situació que 
pateix la joventut, convertint-los en un dels col·lectius més vulnerables en front la 
dramàtica situació que ha generat la crisis. LA taxa d’atur entre els joves tal com apunta 
l’observatori català de la joventut arriba en el tram dels 16 als 29, gairebé al 40% d’atur 
assolint un dramàtic nou màxim històric. En el tram dels 16 a 19 anys arriba inclús al  
77’3%. A Catalunya hi ha 264.200 joves en situació d’atur i apart en la tipologia d’aturats 
de llarga durada s’assoleix gairebé el 20% en el tram de joves de 16 a 29 anys.  
Darrera d’aquestes dades hi ha joves amb risc d’exclusió laboral, desencadenant en exclusió 
social que veuen minvades les seves possibilitats d’emancipació.  
Tot seguit passa a fer una lectura de la moció. 
Per CiU intervé la Sra. Bea García,  i diu; quan des de l’Ajuntament es va presentar el Pla 
Local de Joventut tot i obtenir el nostre suport, una de les coses que es va constatar i fer 
palès per part del nostre grup municipal va ser la falta de concreció i transversalitat i de 
dotació econòmica que es manifestava al llarg de tot el pla i que era  una declaració de 
bones intencions. I ara resulta que l’equip de govern es planteja una moció on es demana 
al govern de la Generalitat, que ja ha dit que recolza la realització del ple monogràfic al 
Parlament, una sèrie d’accions i concrecions que des de l’Ajuntament no s’han pogut fer ja 
que tots sabem com estan les dotacions econòmiques de les Administracions públiques. Ens 
sembla una mica incoherent exigir als altres allò que un mateix no es capaç de fer. Apliquin 
amb vigor el Pla Local de Joventut que va aprovar aquest Ple i no caldrà especificar el punt 



 

 

2 d’aquesta moció i demostraran amb l’exemple que es pot fer quelcom més que bones 
declaracions de principis, malgrat tot criem que es important seguir denunciant la situació 
de precarietat a la que estem condemnant els nostre joves i en conseqüència el nostre futur 
i buscar mesures d’acció positives que ens ajudin a trobar solucions, és per això que el 
nostre vot serà a favor. 
Intervé per l’Altraveu el Sr. Marc Serrà,  el partit socialista ens presenta avui una moció 
sobre la situació actual dels joves a Catalunya. Una moció tipus, generalista, redactada per 
algun ens superior del seu partit, totalment desvinculada a la situació i realitat municipal, ja 
que per exemple, no té ni el detall d'exposar a l'introducció les xifres d'atur juvenil del 
nostre poble, per tal de conèixer el nostre context més proper i veure quina és la situació 
actual dels nostres joves. 
Ens sorprèn però la seva innocència al creure's totes les afirmacions que es fan a la moció, i 
no ser conscients de la manca d'utilitat i concreció que porten a votació. 
Analitzant per sobre els diferents acords que es proposen, a banda de donar suport a la 
celebració del Ple monogràfic sobre la situació actual de la joventut al Parlament de 
Catalunya, tot el que es proposa són un seguit de declaració d'intencions totalment 
inconcretes i buides de contingut. 
I més tenint en compte que si el que estem reclamant és que la Generalitat impulsi 
polítiques i accions similars a les que s'estan aplicant al nostre poble, el Ple monogràfic 
sobre la joventut de la Generalitat serà un punt de trobada sense cap mena de poder de 
decisió, amb molt poca ambició, on no és permet el debat i sense cap projecte ni idea 
política, com tots els consells d'aquest ajuntament, on fins i tot en alguns ni tant sols es 
tolera la crítica. 
És tant inconcreta la moció, que en el segon punt d'acord s'insta al propi Ajuntament de 
Castellar a impulsar mesures contra l'atur juvenil, en un paràgraf que no diu absolutament 
res. Seguint amb l'anàlisi de la moció, ens trobem que sota l'ambiciós títol de la “Situació 
actual dels joves a Catalunya”, només es tracta el tema de l'atur, sense parlar d'altre 
problemàtiques que els afecten com la precarietat laboral, l'accés a l'habitatge, o l'augment 
de les taxes per poder realitzar qualsevol tipus d'estudis, per posar alguns exemples que 
també descriuen la situació actual dels joves a Catalunya. 
En tot cas, tant li fa el que analitzin, en aquesta moció només insten a la Generalitat a que 
faci alguna cosa per acabar amb l'atur juvenil, sense concretar ni aportar res, i sobretot 
traient-se de sobre qualsevol responsabilitat. 
Creiem que aquesta moció és un autèntic brindis al sol, que l'únic que busca, coneixent el 
tarannà de l'equip de govern des dels seus inicis, és una foto i un titular a la premsa. 
Si realment volguéssiu solucionar el problema, o tinguéssiu una mínima idea del que es pot 
fer per solucionar aquesta situació de crisi, la millor opció tenint en compte la vostre 
militància, seria pressionar als vostres diputats al Parlament, ara i sobretot en els moments 
en que governaven, per tal que impulsessin polítiques reals i valentes per protagonitzar un 
autèntic canvi de model.  
I és que un canvi en el model productiu no només s'aconsegueix destinant més diners a 
investigació, si no prohibint i regulant totes aquelles polítiques i accions que perpetuen 
aquest model, com el fracking, el rescat dels bancs amb fons públics, o el foment de 
l’especulació i la construcció com Can Bages. Si a l'hora d'aplicar totes aquestes mesures, 
tots els militants del partit socialista s'haguessin plantat i haguessin, per exemple, deixat de 
pagar la seva quota de militant, potser ara ens creuríem que realment aquesta declaració 
d'intencions pot realment servir per alguna cosa, ja que només mostrant una posició de 
força i sobirania popular es poden canviar les coses. 
D'altres lluites de desobediència civil organitzada, en partits, sindicats, organitzacions i 
col·lectius de tot tipus, en podem aprendre que les victòries, els canvis i les solucions a 
grans problemes no venen instant als demés a actuar, si no amb l'acció directa, la voluntat 
manifesta i la convicció de poder aconseguir-ho tot. 
Per tots aquests motius, i perquè ens sembla un insulta a l'intel·ligència que el PSC presenti 
aquesta moció, ens abstindrem en la votació, ja que no val la pena ni tant sols votar-hi en 
contra o discutir-la molt més. 
 



 

 

El Sr. Antonio Carpio, PP manifesta que aquesta moció la votaran a favor, pero no 
entenem que una proposta que ja es porta al Parlament de Catalunya, es porti també a  
l’Ajuntament de Castellar. 
S’obra un torn de replica amb el Sr. Joan Creus,  PSC, repetint que segons la enquesta de 
la Població Activa (EPA) la dades de joves en risc d’exclusió laboral està la voltant del 17%. 
Respecte al treball que es fa a  nivell transversal, van ser el poble pioner, juntament amb 
Pineda de Mar que va començar a treballar el dispositiu local d’inserció i que va ser fins ara 
un treball transversal i que segueix i que posa en conjunt, Promoció Econòmica, Joventut, 
Educació i Benestar Social.       
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 

Vots en contra :   DINOU       (19) dels regidors del PSC, CiU i PP 
Vots a favor :      CAP         
Abstencions:       DOS          ( 2) dels regidors de l’Altraveu 

 
9.- MOCIÓ DE CIU SOBRE L’EXERCICI DE LA SOBIRANIA FISCAL. 
ATÈS que existeix un consens majoritari entre les forces polítiques catalanes sobre la 
necessitat de millorar el sistema de finançament per a Catalunya, en termes de major 
autonomia sobre els nostres ingressos.  
L’ajuntament Ple 
ACORDA: 
PRIMER.- Demanem a l’Alcalde de Castellar del Vallès amb la corresponsabilitat de tots els 
electes que mostrin conformitat en aquest punt, que ingressin els pagaments que hagi 
d’efectuar l'Ajuntament de Castellar del Vallès, corresponents a l' Impost sobre la Renda de 
les Persones Físiques (IRPF), i també en cas d'haver-n'hi, els corresponents a l'Impost 
sobre el Valor Afegit (IVA), a l'Agència Tributària de Catalunya, en comptes d’efectuar-los a 
l'Agència Tributària espanyola com s’han realitzat fins ara, tan bon punt l’Agència Tributària 
de Catalunya manifesti que ja disposa de la capacitat tècnica i legal per gestionar aquests 
tributs. 
SEGON.- Adherir-se a la moció del Parlament de Catalunya aprovada pel ple del Parlament 
en la sessió del passat dia 9 de maig, sobre la situació del món local i la seva capacitat de 
prestació de serveis, especialment en l’exigència de mesures de la millora de la capacitat de 
finançament dels Ajuntaments. 
TERCER,.- Instar el Govern de la Generalitat de Catalunya a treballar coordinat amb les 
Associacions Municipalistes de Catalunya per la creació d'un organisme de la Generalitat qui 
recapti, liquidi i inspeccioni tots els impostos pagats a Catalunya.  
QUART.- Notificar el present acord a la Conselleria d'Economia de la Generalitat de 
Catalunya, a l’Agència Tributària de Catalunya, a les Associacions Municipalistes de 
Catalunya i a l’Administració Tributària de l’Estat. 
 
INTERVENCIONS 
En Sr. Josep Carreras, CiU, presenta la moció. Abans de donar lectura  a la moció que 
presenta el nostre Grup Municipal  Convergència i Unió sobre l’exercici de la sobirania fiscal, 
desitjaria fer alguns comentaris previs. 
En Rafa Homet com a representant de l’agrupació local d’Esquerra Republicana, 
conjuntament amb les entitats Catalunya diu Prou i l’Assemblea Nacional Catalana, el 
passat dilluns 17 de juny va demanar-nos suport perquè aquesta moció pogués arribar al 
Ple Municipal. L’endemà, el dimarts 18 de juny, en la Comissió Informativa amb 
representació de regidors de tots els grups polítics, el nostre Grup Municipal va informar 
que, formalment, la portaríem en el Ple perquè avui fos presentada, debatuda i votada.  
Abans de llegir la moció vull afirmar que Catalunya pateix dins l’Estat espanyol un dèficit 
fiscal continuat, que afecta i agreuja la retallada de prestacions socials bàsiques com la 
sanitat, els serveis socials i l’educació, perjudica l’economia del nostre país i fa encara més 
pregona la crisi econòmica que colpeix Catalunya amb especial virulència. 



 

 

Simultàniament, l’Estat espanyol ha demostrat una absoluta deslleialtat amb les institucions 
catalanes, amb la Generalitat i els Ajuntaments, en no satisfer-los una gran quantitat de 
deutes contrets, pressupostats i que la pròpia legislació espanyola reconeix. 
El dèficit fiscal i els deutes de l’Estat amb Catalunya han anat mantenint-se al llarg dels 
anys, fins i tot mentre s'augmentava la càrrega fiscal que, en aquests moments, és 
homologable a la dels països rics d’Europa, mentre es reben unes prestacions socials molt 
allunyades de les mitjanes europees. 
Davant d’aquesta clamorosa situació, és del tot just que els ajuntaments catalans passin de 
la denúncia a aplicar mesures que permetin pal·liar aquest greuge, i posar les bases per a 
una solució definitiva. Avui amb aquesta moció en tenim una bona mostra.  
Per aconseguir l’objectiu de posar fi a l’espoli fiscal és imprescindible que tots els impostos 
que actualment paguen les institucions i els ciutadans del nostre país es liquidin a l’Agència 
Tributària de Catalunya, en lloc de fer-ho a l’Agència Tributària espanyola, que actualment 
recapta prop del 95% dels impostos suportats a Catalunya. 
El passat mes de setembre, la Generalitat de Catalunya va iniciar el camí per a la creació 
d'una hisenda pròpia amb la firma d'un conveni amb les quatre diputacions per coordinar 
els seus sistemes de cobrament d'impostos. La voluntat del conveni és explorar com 
coordinar les estructures de les diputacions per recaptar impostos locals amb les de 
l'Agència Tributària Catalana, que recapta l'impost de successions, el d'actes jurídics 
documentals i el de compravenda de pisos, entre d'altres.  
Els Ajuntaments catalans, com a institució més propera a la ciutadania i compromesa amb 
les dificultats socials derivades del dèficit fiscal que patim, dels reiterats incompliments de 
l’Estat amb Catalunya, així com de l’actual crisi econòmica, podem i hem de contribuir a 
l’objectiu de posar fi a aquest espoli que pateix Catalunya, exercint la sobirania fiscal i 
ingressant a l’Agència Tributària de Catalunya els impostos que fins ara ingressàvem a 
l’Agència Tributària espanyola. 
A continuació dona lectura a la moció. 
I acabo afegint algunes paraules més.. La defensa d’un projecte de país s’ha de fer des de 
les institucions catalanes. Avui m’il·lusiona recordar aquell eslògan de Convergència i Unió a 
les eleccions municipals de 1991. “Catalunya comença el teu Ajuntament” Desprès de 22 
anys podem manifestar que certament Catalunya començarà en el nostre Ajuntament.  
Sens dubte, ho podria dir més alt però no més clar, que el paper dels Ajuntaments és clau 
en el present i futur de Catalunya. No descobriré res si dic que l’Ajuntament és la institució 
més propera al ciutadà i que ens els propers dies ens tocarà defensar-la amb fermesa i 
coratge arran dels desitjos anunciats pel Govern Central. Doncs avui, el Ple de l’Ajuntament 
de Castellar del Vallès votarà una moció històrica.  
Hi ha molta feina a fer i l’hem de fer tots junts! En tindrem una bona mostra amb el resultat 
de la votació d’aquesta moció sobre l’exercici de la sobirania fiscal. Agraeixo per endavant 
als grups municipals que avui donaran suport a la moció. A Catalunya estem fent una 
veritable revolució democràtica i pacífica. Avui n’és una bona mostra la moció que 
presentem al Ple Municipal. Catalunya com a país té un potencial increïble, junts ho podem 
aconseguir!  
Pel PSC intervé El Sr. Alcalde,  tot dient que cal distingit dues coses, una ha estat la 
primera intervenció fent referència al redactat inicial i finalment després de tot el procés de 
debat i esmena per tal d’arribar a un consens, que és la que desprès ha llegit fent 
referència a les modificacions fetes. Nosaltres amb la moció que finalment ha sortit com ha 
resultat ens hi sentim còmodes, un cop l’agència Tributària de Catalunya manifesti que té la  
disposició i capacitat tècnica i legal  per tal de poder gestionar i a més a més en el marc 
legal  de l’estatut d’autonomia això es contempla, doncs que l’Ajuntament de Castellar 
pugui liquidar els seus impostos en aquesta agència tributària catalana, sempre que es 
gestioni des de  mes proximitat els impostos dels nostres ciutadans es gestionaran molt 
millor, per tant tenint en compte aquest principi que l’assumim i el fem propi, no tenim cap 
tipus de problema en votar aquesta moció. Val destacar l’esforç fet pel grup  de CiU per 
poder portar avui aquesta moció.       



 

 

Per l’Altraveu el Sr. Dani Sagrera, i diu que ens lamentem que desprès de la negociació 
per presentar aquesta moció s’hagin acceptat totes les demandes del PSC i no s’hagi ni 
respost a la única demanda que feiem des de l’Altraveu. 
L’acceptació de les demandes del PSC han retallat totalment les exposicions, on n’hi havia 
d’interessants i bàsiques al nostre entendre i s’han deixat uns acords possiblement massa a 
la voluntat i interpretació política del qui governi. 
Per altra banda ens hagués agradat incloure a la moció alguna referència al “expoli 
interessat de grans corporacions financeres” en l’apartat d’acords. però ja hem vist que això 
no serà possible perquè fins hi tot s’ha suprimit de l’apartat de exposicions de motius. 
Ens hagués agradat perquè, només demanant l’ingres dels pagament a la agència tributaria 
catalana no ens assegurem reconduir aquesta situació que la moció considerava injusta .i 
menys si maneu vosaltres, que com s’ha demostrat sempre, les vostres votacions al 
congres i a la Generalitat, heu anat donant corda perquè l’expoli fiscal de la “Troyka” 
segueixi el seu curs en benefici de les grans corporacions econòmiques i en contra de les 
necessitats de la població Catalana i per tant de Castellar del Vallès. 
Per tant ens hagués agradat treballar la moció en calma per poder fer un exercici total de la 
sobirania fiscal de l’Ajuntament. Això no ha estat possible per la urgència que heu tingut 
tots plegats en presentar aquesta moció sense tenir temps de, al nostre parer, votar una 
sobirania fiscal completa. No obstant el nostre vot serà a favor. 
El Sr. Antonio Carpio,  PP, intervé per manifestar la decepció del seu grup. Avui el PSC 
vota a favor d’una moció que és igual que votar a favor de la independència de Catalunya o 
declarar Castellar, municipi independent. El grup del PP no hi votarà favor, s’equivoquen en 
aquesta votació, perquè no es legal . 
S’obra un torn de replica amb el Sr. Josep Carreras  per CiU, diu que el Govern espanyol 
està sometent al poble de Catalunya a un setge competencial, econòmic i social. Tenim la 
nostra pròpia sortida: l’estat propi. Tant de bo puguem mostrar a les properes generacions 
que “junts varem ser imparables” Avui en l’aprovació d’aquesta moció donem un pas 
endavant, Castellar del Vallès aportarà el seu granet de sorra en aquest procés imparable. 
La voluntat de tots els catalans farà que això sigui possible. No ens perdem aquest moment 
històric! 
El Sr. Alcalde  torna a intervenir per dir al grup del PP que no s’han llegit la proposta, avui 
el que fem es donar conformitat al marc legal que va aprovar l’estatut d’autonomia. 
Nosaltres ens creiem l’estatut, i per tant dins d’aquest marc es contempla que l’Agència 
Tributària Catalana pogués recaptar els impostos, sempre que sigui tècnicament i legalment 
factible , i això és el que diu aquesta moció.   
Pel PP el Sr. Antonio Carpio,  intervé per dir que ara aquesta moció no tocava presentar-
la. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 

Vots en contra :   DINOU       (19) dels regidors del PSC, CiU i Altraveu 
Vots a favor :      CAP         
Abstencions:       DOS          ( 2) dels regidors del PP 

 
10.- ASSUMPTES SOBREVINGUTS 
No n’hi ha  
 
11.- PRECS I PREGUNTES 
Per l’Altraveu el Sr. Dani Sagrega; 
Davant l'imminent finalització del contracte de gestió de l'Espai Jove de Castellar del Vallès. 
Preguntem: 

• Quina valoració es fa des de l'Ajuntament de l'empresa que ha estat oferint el servei 
fins ara? 

• Quines són les condicions actuals del contracte i del servei de l'Espai Jove? Cost, 
número de treballadors assignats, serveis oferts, nivells de participació dels joves, 
etc. (Sol·licitem còpia per escrit d'aquesta resposta). 



 

 

• Quina valoració es fa per part dels joves, l'empresa i l'Ajuntament del canvi 
d'ubicació de l'Espai Jove, de l'Espai Tolrà al Mirador? 

• Si la valoració i la relació amb l'empresa actual és positiva: Com es procedirà a la 
renovació del contracte amb aquesta empresa? 

• Si la valoració i la relació amb l'empresa actual és negativa: Quins són, segons 
l'Ajuntament, els motius d'aquesta mala valoració? Quin sistema s'utilitzarà per a buscar i 
contractar un nou servei? Quines condicions s'estan contemplant per millorar el servei? 
• En el supòsit de canviar d'empresa, quines seran les condicions laborals de la única 
persona assignada actualment al servei? Com es valora la seva feina? Es subprorrogarar el 
seu contracte amb la nova empresa? No se li renovarà? Quedarà vinculada a l'empresa 
actual, però en un altre lloc de treball? 
• Amb quines bases i condicions s'està negociant la renovació del servei o la nova 
contractació? 
• Es planteja recuperar la gestió municipal i pública, incorporant la treballadora que 
actualment realitza les tasques, a la plantilla de l'Ajuntament? 
• Quines millores o innovacions es plantegen des de l'Ajuntament per ampliar el servei 
aprofitant la renovació o el canvi de contracte? 
 
Respon el Sr. Dani Pérez, PSC,  
1.- La valoració que fa l’Ajuntament és, en general, positiva. L’empresa ha complert amb 
els requisits exigits al contracte i ha mostrat predisposició per a la millora i la revisió del 
servei. 
2.- El contracte de servei de l’Espai Jove de Castellar es va adjudicar per  un cost de 45.000 
euros, amb dues places d’animador sociocultural a jornada complerta, i la contractació dels 
talleristes especialitzats per a la realització dels diferents cursos i tallers. Està 
desenvolupant els serveis de dinamització i de informació juvenil. La participació dels joves 
varia segons el tipus d’activitat i ens trobem en un índex de participació del 60% en cursos, 
masterclass i tallers, mentre que en les activitats d’oci nocturn estem en uns índexs del 
90% de participació. 
3.- Per part de l’Ajuntament i de l’empresa el canvi es veu com una oportunitat d’agrupar 
tots els recursos de joventut en un equipament cèntric  i que esta millor equipat que 
l’anterior (Auditori, sales pc, sales tallers, etc...). Els joves que han participat de les 
activitats proposades valoren positivament la disposició de l’espai i les propostes que es 
plantegen per ells.  
4.- El contracte actual, per la seva naturalesa només comprenia una prorroga de sis mesos 
que és el que està en curs. Per tant amb aquesta empresa no es pot renovar el contracte 
automàticament.   
5.- Al ser la resposta positiva, no cal contestació 
6.- En el cas de canvi d’empresa, l’empresa guanyadora del concurs públic haurà de 
subrogar al personal actual tal i com estableix el conveni col·lectiu del lleure educatiu i 
sociocultural pel qual es regeix la tipologia de servei i d’empresa.  
Per altra banda, la valoració de la informadora i dinamitzadora juvenil per part de 
l’Ajuntament és satisfactòria. Tant en les tasques de dinamització com en les de coordinació 
i gestió. 
7.- El nou plec de clàusules contempla per un preu de 37.000 euros la contractació de dues 
places d’animador sociocultural a jornada parcial per a cobrir el servei de informació i el de 
dinamització juvenil. 

         L’adjudicació es resoldrà mitjançant un procediment de contractació obert. 
         8.- La gestió del servei és pública i municipal tot i que està contractada una empresa per al 

seu desenvolupament. No es contempla la possibilitat d’incorporar a la treballadora a la 
plantilla municipal.  

         9.- Un cop s’hagin revisat els projectes presentats per les empreses podrem establir quines 
son les millores, ja que la demanda de les bases és d’uns mínims que els concursants a la 
gestió del servei poden millorar. 



 

 

Intervé el Sr. Marc Serrà, per l’Altraveu, i diu que la majoria de respostes les trobem 
satisfactòries, pero el que no entenem son les noves bases, i perquè dues persones a 
jornada completa es substitueixen per dues a jornada parcial. 
Respon el Sr. Dani Pérez,  PSC, dient que les places que estan concursades en el contracte 
actual en sos dues,  una està en excedència, per tant s’han de tornar a licitar-ne dues. El 
preu del concurs no permet tenir dues places a jornada complerta i per tant per garantir el 
servei  hem optat per la figura de la jornada parcial per ajustar-la al cost tal com marca les 
taules salarials del conveni col·lectiu del lleure. 
 
Continuem amb les SUGGERIMENTS: 
El Sr. Marc Serrà, per l’Altraveu, : 
El passat ple de maig l’equip de govern i la esta de grups municipals van decidir no declarar 
Castellar poble lliure de Fraking, mes enllà de les possibilitats reals de que Castellar pugues 
estar realment afectat per aquests tipus de tècniques d’extracció de combustibles fòssils, el 
que es demanava en la nostra moció, era fer un gest simbòlic per fer front al caducat model 
actual econòmic i energètic actual, que amb el fraking està mostrant els últims intents 
desesperats de sobreviure, inventant tècniques d’extracció de combustibles fòssils 
extremadament agressives amb el territori i medi ambient i alhora molt poc rendibles 
eficients. Alguns dels arguments que es van posar sobre la taula per votar en contar de la 
moció eren la suposada falta informació  d’informació de que disposaven els regidors del 
Consistori. Sembla que no es fien de les busques per internet en segons quins temes, de 
manera que des de l’Altraveu i Cal Gorina hem convidat a l’Antoni Torial a Castellar, el 
proper 4 de juliol, per tal que ens exposi els seus arguments en contra del fraking  l’actual 
sistema energètic.  
Per aixó us suggerim a tots els regidors del Ple municipal i a tots els castellarencs i 
castellarenques ha assistir el proper dia 4 de juliol a les 7 de la tarda a Cal Gorina a aquesta 
interessant xerrada que esperem que aclareixi tots els dubtes del passat ple, per tal de 
declarar Castellar lliure de  fraking, le proper ple de juliol. 
El Sr. Alcalde interve per dir que el reglament orgànic municipal recull que els 
suggeriments son sobre gestió municipal i no falques publicitàries. 
També per l’Altraveu el Sr. Dani Sagrera, diu: 
Ens agradaria suggerir al regidor Pepe Gonzàlez, que sàpiga comportar-se en els consells 
de comunicació.  Que deixi expressar i exposar lliurament als membres del consell els seus 
plantejaments i les seves idees sense condiciona-les ni tallar-los amb els seus numerets. 
Aixecar la sessió (amb numeret inclòs) mentre un membre del consell està exposant els 
seus plantejaments i objectius pel consell (encara que no hi pugui estar vostè d’acord) no 
deixa de ser una actitud dubtosament democràtica. 
Com que la seva actitud el dia del consell no li va permetre escoltar els plantejaments que 
se li exposaven, els hi repetirem: 
“.demanàvem que de cara la propera temporada es plantegés una reformulació del consell 
de comunicació per incloure un “apartat” on poder debatre continguts per tal de garantir 
que l’Actual reflecteixi la pluralitat social que hi ha al poble, o si més no, al Consistori.  
Perquè creiem fermament que és una continuació del departament de premsa de 
l`’Ajuntament. Bàsicament perquè si el Consell ha de ser una eina per millorar el mitjà i, en 
aquest, no es poden treballar temes de fons com són les informacions que s’hi publiquen, 
entenem que el Consell perd gran part del seu sentit.” 
Si veiem que la seva actitud en el consell de comunicació no millora, no tindrem cap dubte 
en demanar la seva dimissió al capdavant de la regidoria de comunicació pel  
comportament poc democràtic. 
Intervé el Sr. Pepe González,  PSC, per dir que si n’està tant segut del que diu, li 
suggereixo que presenti una moció en el  proper Ple per debatre aquest tema . 
 
 
 



 

 

I no havent-hi cap cas més assumptes a tractar, essent tres quarts d’onze de la nit, s’aixeca 
la sessió de la qual s’estén la present Acta que signa com a fedatari d’aquests acords el 
Secretari amb el vist-i-plau del  Sr. Alcalde. 


